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میثم مظفر، رئیس کمیته بودجه شورای اسلامی 
شــهر تهران با اشــاره به تصویب اعتبارات 
پروژه های توسعه محلی طرح رصد براساس 
نیازهای احصا شده از ســاکنان و شهروندان 

محلات گفت: خوشبختانه از میان ۱۷۰۰طرح 
توسعه محلی مصوب۱۴۰۱ بیش از ۱۰۰۰طرح به 
بهره برداری رسیده و برخی مطالبات شهروندان 
در محلات به صورت عینی برطرف شده است و 
ما در قالب طرح رصد۲ از آثار عینی طرح های 
سال۱۴۰۱ و همچنین مشکلات موجود جهت 
تکمیل پروژه های باقی مانده به صورت میدانی، 

بازدید خواهیم داشت.

منطقه16 همچنان مورد »رصد«
اعضای کمیسیون برنامه وبودجه شورای شهر با حضور در منطقه۱۶ از روند بهره برداری از پروژه های توسعه محلی بازدید کردند

زینب زینال زادهگزارش
روزنامه نگار

نجات5۰ درخت از مرگ
شهرداری تهران حکم  قطع درختان بوستان کوه پیما را که 

دادستانی داده بود، متوقف کرد

بوســتان 700متری کوه پیما در محلــه زعفرانیه منطقه یک، 
سال هاست به پاتوق محلی ساکنان تبدیل شده است، اما این روزها 
شهروندان شاهد تخریب مسیر پیاده روی این بوستان به دست 
مالک هستند؛ کســی که گویا ۱0سال است موضوع مالکیت را 
پیگیری می کند و درنهایت هم مراجــع قضایی به نفع وی رأی 
دادند و او هم بنر زرد رنگی با این مضمون که »این ملک در اجرای 
حکم قضایی صادره از دادگاه ویژه کارکنان دولت و شعبه اجرای 
احکام آن دادگاه محترم، خلع ید و قلع و قمع مستحدثات گردید و 
در اختیار مالکین قانونی آن قرار گرفت. بدیهی است هرگونه دخل 
و تصرف و ورود به آن به منزله ورود به ملک شخصی است و پیگرد 
قانونی دارد.« بر سردر آنجا نصب کرد. رئیس کمیته نظارت شورای 
شهر تهران در واکنش به تخریب این بوستان ضمن ابراز تأسف از 
قطع درختان این بوستان گفت: »متأسفانه حکم اعدام ۵0 اصله 
درخت در بوستان کوه پیما صادر شده است و توصیه می کنم که 
مدیران شهری، اعضای شورا، رسانه ها و سایر مسئولان مربوطه 
پای کار بیایند. ما حتی حاضریم یک زنجیره انسانی به دور این 
بوستان تشکیل دهیم و اجازه ندهیم ۵0 اصله درخت در منطقه ای 
که در محاصره برج  ها و ساختمان های بلندمرتبه  است - که قبلا 
در مورد این نوع معماری وحشی در شهر تهران تذکر دادیم - قطع 
شــود و این اتفاق اســفناک رخ دهد.« مهدی اقراریان در ادامه 
خطاب به دادســتانی عنوان کرد: »از دادستان کل می خواهیم 
از نظر ماهوی این موضوع را مورد بررسی قرار دهد. طبق ادعای 
اهالی، روابط پشت پرده ای باید وجود داشته باشد که این زمین 
را از پارک تبدیل به یک ساختمان کند؛ لذا درخواست می شود از 
این موضوع به راحتی عبور نکنیم. امیدوارم بتوانیم در پایان سال 
دوم فعالیت شورای ششم گره گشای مشکلات مردم شهر باشیم 
که برای این منظور باید یک حضور میدانی و مستمر صورت گیرد 

تا مانع بروز برخی تخلفات این چنینی شویم.« 

فعلا به مجتمع بوستان نروید!
شناسایی ۱29ساختمان پرخطر در تهران از سال ۱400رسانه ای 
شد. مجتمع بوستان در منطقه ۵ازجمله ساختمان های پرخطری 
است که برخلاف اخطارهای داده شده تا کنون مالکان و متصرفان 
اقدامی برای رفع خطر و ایمن ســازی آن انجام نداده اند. مهدی 
بابایی، رئیس کمیته ایمنی شورا، دیروز در جمع خبرنگاران این 
موضوع را بیان کرد و گفت که از شــهروندان می خواهیم به این 

مرکز خرید نروند.

شورا

شاهد وقوع اتفاقات مهم در محلات 
خواهیم بود 

زاکانی در سلسله نشست های آرمان شهر

احکام بخشی از اعضای هیات امنای محلات شهر تهران  از سوي 
علیرضا زاکاني؛ شهردار تهران اهدا شد. او که عصر دیروز یکشنبه 
24اردیبهشت۱402 در این مراسم حضور پیدا کرد، طی سخنانی 
گفت: می توانیم بهانه بیاوریم و از زیر بار کار شانه خالی کنیم، اما 
آنکه باید ببیند همه چیز را می بیند و به ما  نمره خواهد داد. خوشا 

به حال همه آنهایی که نمره قبولی گرفتند. 
زاکانی در بخش دیگری از ســخنانش با اشاره به اینکه 20 ماه و 
۱0روزی است که مدیریت شــهری دوره ششم کارش را شروع 
کرده، گفت: از همان اول مســیر درســتی در بخش اقتصادی 
داشتیم. به طوری که در سال اول 99 درصد و در سال دوم ۱4۳ 

درصد برنامه های اقتصادی مدیریت شهری محقق شد.
زاکاني یادآور شــد:  تبدیل شــهرداری از نهاد خدماتی به نهاد 
خدمتگزار اجتماعی و همچنین توجه به نوسازی شهری بر اساس 
معماری ایرانی-اسلامی از مهمترین تحولاتی است که در حال 

انجام است. 
شهردار پایتخت با بیان اینکه سیر تحولات در محلات بسیار مهم 
و ضروری است، خاطرنشان کرد: در بخش های مختلف با حضور 
نخبگان و صاحب نظران با اجرای ویژه برنامه های مختلف یک 
سبک زندگی جدید می تواند در محلات شکل گیرد. در  نظام 
مشــارکتی که برای مدیریت تهران داریم ۱0 سطح از ارتباط با 
مردم را تعریف کرده ایم که لااقل ۳ سطح از این مشارکت مربوط 

به محلات است.
وی در ادامه افزود: اگــر در برنامه ریزی هایمان آنچه که موجب 
خیر،برکت و حفظ هویت محلات است را در نظر بگیریم آن موقع 
شاهد وقوع اتفاقات مهم در محلات خواهیم بود، در همین رابطه 
سال گذشته بخشی از  پروژه های شهری با نظرخواهی شهروندان 
در محلات مورد توجه قرار گرفت. امسال هم  هدف شهرداری 

تداوم این مسیر مشارکتی است.

شورا خبر

بازدید از پروژه های مورد نیاز مردم
مظفر با اشاره به آغاز بهره برداری از پروژه های توسعه محلی طرح رصد یک در منطقه۱۶، میزان اعتبار 
مصوب جهت اجرای پروژه های تملک دارایی سرمایه ای را مبلغ 29۳میلیارد تومان اعلام کرد و افزود: 
این پروژه ها در قالب پروژه های توسعه محلی و سرمایه ای منطقه تقسیم بندی می شوند و تعداد 8پروژه 
منطقه که براساس درخواست ها و دغدغه های شهروندان تعریف شده بودند، مورد بازدید قرار گرفت.

طرح های توسعه محلی
رئیس کمیته بودجه شورای اسلامی شهر تهران به پروژه های توسعه محلی مورد بازدید در طرح رصد2 
منطقه۱۶ که به بهره برداری رسیده، اشاره کرد: این پروژه ها عبارتند از: بهره برداری از 4پروژه در محلات 
یاخچی آباد، جوادیه و آذرآباد، تکمیل و احداث مجموعه شــهربانو و اجرای عملیات مرمت و بازسازی 
بیش از ۱8باب مسجد، بیش از ۱0سرویس بهداشتی سطح منطقه و 2سرای محله باغ آذری و جوادی.

توجه به مجموعه های ورزشی
او ادامه داد: ضمنا در محله خزانه بخارایی، مجموعه ورزشی سهند وجود دارد که یک مجموعه چندمنظوره 
و بسیار مهم و مورد اقبال جوانان در منطقه جنوب غرب تهران است که متأسفانه طی سالیان گذشته به دلیل 
عدم نگهداشت مناسب دچار فرسودگی و مشکلات عدیده ای شده و عملا بهره برداری از آن متوقف شده بود و 
سرمایه ای از شهر تهران در حال تخریب و فرسایش بود. در طرح رصد یک این مجموعه مورد شناسایی قرار 
گرفت و با تخصیص اعتبار 7میلیارد تومانی ضمن استانداردسازی و احیای ۶۵00مترمربع زمین چمن آن، 
800صندلی سکوی تماشاچیان تعویض شد و طی عملیات عمرانی جهت بازسازی و بهسازی سالن بدنسازی، 
رختکن ها، آسفالت محوطه و حصار پیرامونی نیز به همت شهرداری منطقه انجام شد؛ ضمن آنکه از 
محل همین اعتبار زمین فوتبال شهید مطهری در محله خزانه و زمین فوتبال اندیشه در شهرک 

بعثت هم بهسازی شد.
مظفر با اشاره به کمبود فضای اختصاصی جهت ورزش بانوان در جنوب شهر تهران، به 
لزوم افزایش سرانه فضای ورزشی بانوان در شهر تهران اشاره کرد و افزود: با تخصیص 
اعتبار در طرح رصد یک، شاهد پیشرفت 80درصدی عملیات عمرانی آن بودیم و ما 
در سال۱402 نیز مبلغ حدود یک میلیاردو700میلیون تومان اعتبار به این پروژه 

عمرانی اختصاص داده ایم تا به امید خدا شاهد تکمیل آن در طرح رصد2 باشیم.

پروژه بزرگراهی
او ادامه داد:  یکی از پروژه های منطقه احداث تقاطع بزرگراه نــواب - تندگویان بوده که از پروژه های 
بزرگ مقیاس شهری محسوب می شود و منجر به رفع انســداد بزرگراه نواب و خروج محله جوادیه از 
بن بست خواهد شــد. این پروژه یکی از کریدورهای مهم حمل ونقلی و ارتباطی سفرهای ورودی از 
استان های جنوبی کشور به تهران است و ما در حال حاضر شاهد مشکلات ترافیکی بسیاری در ساعات 
اوج ترافیک خصوصا در مسیر جنوب به شمال بزرگراه شهید تندگویان هستیم که مشکلات فراوانی را 

برای شهروندان به ویژه اهالی منطقه ۱۶ و ۱9 ایجاد کرده است.

کاهش مسافت با محور بزرگراهی
مظفر گفت: اجرای این پروژه موجب می شود که حداقل 22هزار وسیله نقلیه روزانه در مسیر پیمایش خود به 

سمت شمال و ورود به بزرگراه نواب )از دوربرگردان غربی میدان بهمن( به میزان ۱.2کیلومتر مسافت 
کمتری را طی کنند؛ به عبارتی با بهره برداری این پروژه در سال، حداقل 8میلیون کیلومترمسافت سفر 
شهروندانی که از این مسیر تردد می کنند کاهش خواهد یافت و همچنین این پروژه ضمن کاهش بار 
ترافیکی در آن محدوده، موجب کاهش مصرف سوخت و صرفه جویی در وقت شهروندان نیز خواهد شد.

بالندگی محلات
رئیس کمیته بودجه شهر تهران با اشاره به لزوم تقویت مساجد به عنوان پایگاه های محوری در رشد 
و بالندگی محلات شهر تهران، از کمک به رفع مشکلات عمرانی ۱8باب مسجد از مساجد منطقه۱6 
و همچنین مرمت، بازسازی و تجهیز سرای محلات باغ آذری و نازی آباد خبر داد و گفت: در محله 
جوادیه یکی از مشکلات، موضوع عدم تکمیل شبکه جمع آوری آب های سطحی است که به همت 
شهرداری منطقه و با اعتباری بالغ بر 9میلیاردتومان شبکه جمع آوری آب های سطحی این محله به 

طول ۱۰۰۰متر بهسازی شد.

مکث کسی اجازه قطع درخت ندارد
مهدی چمران، رئیس شورای شهر تهران هم در 
واکنش به این اتفاق گفت: »۲بحث مطرح است: 
نخست اینکه چگونه برای آن موضوع سند صادر 
شده و دوم اینکه حتی درصورت دریافت و اخذ سند 
نیز کسی اجازه قطع درخت را ندارد و هیچ قانونی 
این اجازه را نمی دهد. قطعا کسی در این باره حکمی 
نداده و اگر حکمی صادر شده باید مورد بررسی قرار 
گیرد. به نظر می رسد که پشت پرده این موضوع 
مسائلی وجود دارد که باید حل شود. ما محکم پای 
این موضوع ایستاده ایم و از نیروی انتظامی هم توقع 
نداریم که پشت این مسئله قرار گرفته و از افرادی 

که قصد قطع درختان را دارند، حمایت کند.«
مهدی پیرهادی، رئیس کمیســیون سلامت و 
محیط زیست شورا هم از آمادگی شهرداری برای 
تملک بوستان خبر داد و گفت که با پیگیری های 
انجام شده خوشــبختانه از اجرای حکم و قطع 
درختان جلوگیری شده و شــهرداری آمادگی 

تملک ملک را دارد.

مکث

خدمت رسانی با درهای باز واگن

قطار با ۱۳00مسافر به ایســتگاه مترو جهاد رسید. گرچه 
هدوی یا ســرفاصله حرکت قطارها در خــط۳ بهبود یافته 
و نهایتا این زمان به ۳ تا 4دقیقه رســیده اســت اما به دلیل 
بالا بودن تعداد متقاضیان، ســکو مملو از جمعیت اســت. 
مســافرانی که تلاش می کنند به هر نحوی خود را به داخل 
واگن برســانند. دقیقا در همین لحظه یکی از درهای واگن 
دچار نقص فنی شد و کلید باز و بسته آن عمل نکرد. راهبر و 
مسئولان ایستگاه مترو تصمیم گرفتند تا قطار با درهای باز، 
طبق پروتکل های پیش بینی شده به مسیر خود ادامه دهد. 
تصمیمی که عده ای آن  را با بی توجهی مدیریت شهری نسبت 
به امنیت مسافران گره زدند و با انتشار فیلمی از این حادثه در 
شبکه های اجتماعی، بار دیگر برای تخریب مدیریت شهری 
خیز برداشتند اما اصل ماجرا چه بود؟ اکثر مردم برای فرار از 
بار ترافیک و توقف های طولانی مدت پشت چراغ راهنمایی 
و رانندگــی، حمل ونقل ریلی را برای عبــور و مرور انتخاب 
می کنند و روزانه هزاران نفر در خطوط هفت گانه مترو تهران 
جابه جا می شوند. ناوگانی که با کمبود ۱۵00دستگاه واگن 
مواجه است و مدیریت شــهری تلاش می کند تا با حداقل 
امکانات، بهترین و مطلوب ترین خدمات به مســافران ارائه 
شود. در این میان وجود نقص فنی در واگن ها گرچه وضعیت 
خدمت رسانی را تحت الشعاع قرار می دهد اما این نواقص اگر 
منجر به توقف واگن روی ریل و پیاده شدن مسافران در یک 
ایستگاه شود، می تواند بسیار اســفبار و با اعتراض مسافران 
همراه باشد. حادثه ایستگاه جهاد نمونه همین نقص است. 
درهای واگن بسته نشد؛ راهبر و مسئولان 2 انتخاب داشتند 
یا می بایست ۱۳00مسافر را در ایستگاه پیاده می کردند یا با 
تدابیر خاصی اجازه می دادند قطار به مســیرش ادامه دهد. 
گزینه دوم انتخاب شد و مســئولان ایستگاه همراه با راهبر 
درهای اضطراری را نصب کردند. 2مأمــور هم برای تامین 
امنیت مســافران داخل واگن و 2 طرف درهای اضطراری، 
مستقر شدند و راهبر قطار را به حرکت درآورد. در واقع با این 
تصمیم مسئولان اجازه ندادند خدمت رسانی متوقف شود. 
در ایستگاه آخر )آزادگان( قطار پس از پیاده شدن مسافران 
به پایانه اعزام می شــود تا پس از رفع نقــص فنی به چرخه 

خدمت رسانی بازگردد.


